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ԳԼԽԱՎՈՐ ԽՄԲԱԳՐԻ ԽՈՍՔ 

 

Հարգելի՛ գործընկեր, սիրելի՛ ընթերցող, 

Ձեր դատին է ներկայացվում «Բանբեր Հայաստանի 

գրադարանների» գիտամեթոդական հանդեսի 2024 թվակա-

նի առաջին թողարկումը։ Հանդեսը շարունակում է իր 

առաքելությունը որպես գրադարանային ոլորտում գիտելիք-

ների և փորձի փոխանակման առաջատար հարթակ՝ ընդգծե-

լով գրադարանային և հարակից ոլորտների առանցքային 

հարցերի և արդի խնդիրների քննարկումը, ժամանակակից 

գրադարանային ոլորտի զարգացումներն ու միջազգային 

փորձի փոխանակումը, ինչպես նաև ոլորտում նորարար տեխնոլոգիաների ներդրման և 

կիրարկման կարևորությունը։  

Ժամանակակից աշխարհում գրադարանների գործառույթները զգալիորեն ընդլայնվել 

են՝ թանգարանային, արխիվային, հրատարակչական, գրականագիտական և հարակից 

ոլորտների հետ փոխգործակցության շնորհիվ: Թվային վերափոխման և գլոբալացման 

համատեքստում նման համագործակցությունը գրադարանների համար նոր հորիզոններ է 

բացում` դրանք դարձնելով մշակութային և մտավոր զարգացման կարևոր կենտրոններ: Այդ 

իսկ պատճառով կարևոր է դիտարկել գրադարանների աշխատանքը հարակից ոլորտների 

հետ փոխգործակցության տեսանկյունից։ 

Ձեր ուշադրությանն ենք ներկայացնում հանդեսում ամփոփված հոդվածները, որոնք 

ներկայացված են հետևյալ թեմատիկ ուղղություններով. Գրադարանային կառավարում և 

ծառայություններ, Թվային բովանդակության կառավարում, Ժառանգության պահպանու-

թյուն և հանրահռչակում, Սփյուռքի տպագիր ժառանգության պահպանություն և հան-

րահռչակում, Գրախոսություններ, Հաղորդումներ։  

Եվս մեկ անգամ ընդգծում ենք այն փաստը, որ «Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» 

գիտամեթոդական հանդեսը գրանցված է EBSCO միջազգային բարձր վարկանիշ ունեցող 

գիտական հրատարակությունների հարթակում։ Սա կարևոր ձեռքբերում է, որը վկայում է 

հանդեսի բարձր մակարդակի մասին: EBSCO հարթակում գրանցումը նոր հնարավորու-

թյուններ է ընձեռում հեղինակներին և ընթերցողներին՝ օգտվելու բարձրորակ գիտական 

նյութերից, նպաստում է աշխատանքների տեսանելիության ապահովմանը գիտական 

հանրույթում, ինչպես նաև ամրապնդում է հանդեսի դերը միջազգային գիտական 

աշխարհում: 

Հուսով ենք, որ «Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» գիտամեթոդական հանդեսը 

կշարունակի առանցքային դերակատարում ունենալ գրադարանային համայնքի մասնագի-

տական կրթության և զարգացման գործում։ Հանդիսանալով մեր երկրի գրադարանային ոլոր-

տի հետազոտությունների հրապարակման և միջազգային փորձի փոխանակման լավագույն 

հարթակ՝ հանդեսը հնարավորություն կընձեռի գրադարանային և հարակից ոլորտների 

երիտասարդ և փորձառու մասնագետներին ոչ միայն հրապարակել իրենց աշխատանքները, 

այլև ոգեշնչել նորարար մտքերի, խորացնել իրենց գիտելիքները, կատարելագործել 

հմտությունները և նոր ուղիներ գտնել՝ երկրում նախընտրած ոլորտը զարգացնելու համար։  

 

 

«Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» էլեկտրոնային հանդեսի գլխավոր խմբագիր  

բ.գ.թ., դոցենտ Աննա Չուլյան
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 NOTE FROM THE EDITOR-IN-CHIEF 

 

Dear colleagues and readers, 

We are pleased to introduce the first issue of the 2024 edition of the scientific methodical 

journal “Bulletin of Armenian Libraries.” 

The journal persists in its role as a leading platform for sharing knowledge and experience in 

the library field, underscoring key issues and current challenges within the library and related fields, 

the development of the modern library field and the exchange of international experience as well as 

the importance of implementation and utilization of innovative technologies. 

Nowadays, libraries’ functions are significantly broadened through interactions with museums, 

archives, publishing, literary, and other related fields. Within the context of digital transformation 

and globalization, such collaborations open new horizons for libraries, positioning them as important 

centers for cultural and intellectual advancement. Hence, it is crucial to consider the role of libraries 

in terms of their interaction with related fields. 

We present to your attention the articles categorized in the following thematic sections: Library 

Management and Services; Digital Content Management; Heritage Preservation and Promotion; 

Diaspora Printing Heritage Preservation and Promotion; Reviews; Reports.  

Once again, we underscore that the journal “Bulletin of Armenian Libraries” is registered on 

the international EBSCO platform, known for its high-ranking publications. This, serves as a 

significant testament to the elevated standard of the journal. Inclusion on the EBSCO platform affords 

authors and readers enhanced access to top-tier scientific materials, contributes to the visibility of 

works in the scientific community, and also strengthens the journal’s role in the international 

scientific world. 

We anticipate that the scientific methodological journal “Bulletin of Armenian Libraries” will 

persist in its pivotal role in fostering professional education and advancing the library community. As 

the leading platform for exchange of research and international insights in library sector of our 

country, the journal is committed to furnishing both young and professonal specialists in library and 

related fields with technical information. This not only enhances their professional practice but also 

cultivates innovation, enriches their knowledge base, refines their skills, and facilitates strategic 

advancements within the sector on a national scale. 

 

 

E-journal “Bulletin of Armenian Libraries” Editor-in-Chief,  

Anna Chulyan, Ph.D., Associate Professor 
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СЛОВО ГЛАВНОГО РЕДАКТОРА 

 

Уважаемые коллеги, дорогие читатели, 

Вашему вниманию представлен первый выпуск научно-методического журнала 

«Вестник библиотек Армении» 2024 года. Данное издание продолжает выполнять роль 

ведущей платформы для обмена знаниями и опытом в библиотечной сфере, акцентируя 

внимание на обсуждении ключевых вопросов и актуальных проблем библиотечного дела и 

смежных областей, развития современной библиотечной сферы и обмена международным 

опытом, а также важности внедрения и реализации инновационных технологий. 

В современном мире функции библиотек значительно расширились благодаря 

сотрудничеству с музейным, архивным, издательским, литературоведческим и другими 

направлениями. На фоне цифровой трансформации и глобализации такое сотрудничество 

открывает новые горизонты для библиотек, превращая их в значимые центры культурного и 

интеллектуального развития. В связи с этим важно рассматривать работу библиотек с позиции 

взаимодействия со смежными областями. 

Статьи, включенные в данный выпуск, представлены в следующих разделах: 

Библиотечный менеджмент и обслуживание; Управление цифровым контентом; Сохранение 

и популяризация наследия; Сохранение и популяризация печатного наследия Диаспоры; 

Рецензии; Доклады.  

Хотелось бы еще раз отметить тот факт, что научно-методический журнал «Вестник 

библиотек Армении» зарегистрирован на платформе международных высокорейтинговых 

научных изданий EBSCO. Это важное достижение, свидетельствующее о высоком уровне 

журнала. Регистрация на платформе EBSCO открывает новые возможности для авторов и 

читателей для ознакомления с высококачественными научными материалами, способствует 

росту видимости работ в научном сообществе, а также укрепляет роль журнала в 

международном научном мире. 

Надеемся, что научно-методический журнал «Вестник библиотек Армении» и впредь 

продолжит играть ключевую роль в профессиональном образовании и развитии 

библиотечного сообщества. Являясь лучшей платформой для публикации исследований и 

обмена международным опытом в библиотечном секторе нашей страны, журнал предоставит 

возможность молодым и опытным специалистам библиотечной и смежных областей не только 

публиковать свои работы, но и вдохновлять на новые идеи, углубить свои знания, улучшить 

свои профессиональные навыки и найти новые пути для развития выбранной сферы в стране. 

 

 

Главный редактор электронного журнала  

«Вестник библиотек Армении» 

к.ф.н., доцент Анна Грайровна Чулян 

 

 
  


